
VERSLAG FRACTIE GroenLinks,  3 april 2019 
Bas de Reus en Corina Straatsma   
   
1. Op een schaal van 0 tot 10: Hoe graag wil je in de coalitie?  
 
8. Moeilijk hier een cijfer aan te hangen, we willen heel graag meebesturen maar 
niet ten koste van alles. Er dient een werkbare coalitie te zijn en we willen niet teveel 
inleveren op ons programma. 
 
2. Wat zou jouw gedroomde coalitie zijn? (eventueel ook 2e voorkeur)  
Een coalitie op links: GroenLinks met PvdA, PvdD, D66, SP, CU en VVD erbij. 
Optie 2: de huidige coalitie met GroenLinks erbij. Eventueel D66 inwisselen voor de 
SP. Of SP en D66. Waarbij optie 2 natuurlijk de meest realistische zou zijn.  
 
3. Discussie aan de hand van 10 steekwoorden:  
(na ieder onderwerp met een cijfer van 0-10 aangeven hoe belangrijk het voor de 
partij is)  
 
1.  Wonen 
7. Belangrijk, maar dit is nu niet een groot provinciaal thema, we vragen ons af of we 
daar nu al teveel op moeten inzetten.  
Valt deels onder gemeenten, als je kijkt naar Almere is daar de woningnood nu 
behoorlijk hoog, meer sociale/betaalbare woningen nodig. Ligt in eerste instantie op 
bordje gemeente. We hoeven naar verwachting de komende vier jaar geen grote 
nieuwe locaties aan te wijzen. 
 
2.  Natuur  
10. We gaan op zijn minst voor behoud van wat er is en waar mogelijk verbeteren 
en uitbreiden.  
Mag wat kosten?  
Zeker. We zijn één van de iniatiefnemers van Nationaal Park Nieuwland, het gaat 
ook om de verbinding van natuur, dit kan ook aantrekkend werken op toerisme. We 
willen inzetten op die verbinding (buitendijks) tussen Lepelaarsplassen en 
Oostvaardersplassen en daarmee ook de Markerwadden. Hollandse Hout verder 
ontwikkelen. Het kost veel geld, maar is wel belangrijk. Natuurgebieden verbinden is 
een speerpunt, ook voor wat betreft biodiversiteit. Het liefst zouden we 
Oostvaarderswold alsnog realiseren, maar dat lukt alleen als er landelijk wordt 
meegewerkt. Op de agenda houden, maar we begrijpen dat we dat niet zelf gaan 
realiseren. 



3.  Luchthaven Lelystad  
Een lastig dossier, we zijn tegen uitbreiding van luchtvaart. Maar het is een 
landelijke beslissing, het ligt bij het rijk, daar is nu niets over te zeggen. We willen er 
wel constructief in zitten. Als het zo is, willen we er realistisch mee omgaan. 
We zijn erop tegen, maar hij ligt er.  
En de winst van de arbeidsplaatsen?  
Die kan je ook op een andere manier zoeken, met meer milieuvriendelijke 
werkgelegenheid. Die is te vinden in de energietranistie. Daar kun je beleid op 
maken om alternatieven te vinden. Ook het Nationaal Park kan banen creëren door 
toerisme aan te trekken. Het vliegveld kost ook banen in andere sectoren (denk aan 
recreatie onder de aanvliegroute). 
 
4.  Mobiliteit/infrastructuur 
Heel belangrijk, met name Openbaar Vervoer. Er is al veel geïnvesteerd in wegen, 
het OV is achtergebleven. We willen investeren in OV en in snelfietspaden, dit zie je 
in andere provincies al veel, we lopen daar nog wat achter.  
Regionale verbinding door middel van de Zuiderzeelijn. Naast de Zuiderzeelijn ook 
beter OV naar de Randstad (Utrecht, Amsterdam via IJmeerlijn). Er zijn veel dorpen 
in de Noordoostpolder die nu slecht bereikbaar zijn. Goed Openbaar Vervoer naar 
de kleine kernen, is belangrijker dan meer asfalt. Als er wegenuitbreiding nodig is, 
dan gaan we er niet voor liggen, we zijn constructief realistisch. 
 
5.  Werkgelegenheid  
Belangrijk, lastig om daar als provincie rol te pakken.  
Flevoland kan een goede plek zijn voor bedrijven rondom voedsel, duurzaamheid en 
energetransitie. Logistiek is er al veel in de provincie, hierop kunnen we 
voortborduren, denk ook aan over water vervoeren (overslaghaven).  
Werkgelegenheid aanjagen is voor ons belangrijk. Houdt ook verband met 
woonvoorzieningen; jonge mensen willen na school best hier blijven, maar vinden 
geen woning. In Almere groot lerarentekort, houdt verband met het feit dat ze hier 
geen woning kunnen vinden. 
 
6.  Onderwijs  
Belangrijk, maar geen taak voor provincie. 
Er is al veel: In Dronten is al hogere landbouwschool met biodynamische opleiding. 
Wageningen, Aeres, Warmonderhof, Windesheim. Voorstander van een technische 
universiteit, te combineren met thema’s zoals duurzaamheid, maar wellicht weinig 
realistisch of dit voldoende haalbaar is. We kunnen en moeten wel meer doen met 
de kennis die daar geproduceerd wordt. 
 



7.  Energie/duurzaamheid 
Heel belangrijk. Ambitie: Provincie energieneutraal.  
Nu loopt opschalen en saneren. Kijken of meer windmolens wel /niet reëel is. Zon 
op land: 1000 hectare gaat al aangelegd worden.Belangrijk om te kijken hoe dat 
loopt. Participatie door burgers van belang. Beleid op energiebesparing kan ook veel 
opleveren. Isoleren bedrijven en huizen, duurzamer vervoer. 
Sociaal energiebeleid: opbrengsten moeten terugvloeien naar de maatschappij.  
Als een coalitiepartij geen verdere ambitie heeft ten aanzien van energie/ het 
klimaatakkoord? Dan wordt het wel moeilijk. Je moet de ambitie wel delen om meer 
klimaatneutraal te worden.  
Alternatieve energiebronnen dan bespreekbaar?  
Ja: dat is bespreekbaar. Nieuwe vormen: geothermie, golfslag/getijden energie. 
Windmolens en zonnevelden geen doel op zich, maar kan ook boeren helpen als die 
door bijvoorbeeld bodemdaling niet meer kunnen boeren. 
 
8.  Landbouw & visserij 
Heel belangrijk: verduurzaming van landbouw en visserij. Geen voorstander van 
uitbreiding intensieve vormen. Meer verbinding natuur en landbouw, dit heeft   
ook een positief effect op vogels en insecten. 
Bij visserij is de duurzaamheid ook van belang.  
De discussie omtrent pulskorvisserij is geen provinciale aangelegenheid, omdat het 
zich voornamelijk op zee afspeelt en het politieke debat een Europees debat is. 
Als je ziet dat een beroepsgroep werk kwijtraakt dien je je hier wel om te 
bekommeren en zou je als provincie wel kunnen zorgen voor omscholing of iets 
dergelijks. 
 
9.  Criminaliteit/ondermijning 
Minder grote problemen dan in Brabant. Aanpak is meer aan gemeenten.  
 
10. Toerisme/recreatie  
Al genoemd dat dit heel belangrijk is, maar wel gerelateerd aan natuur. Hier kun je 
nog meer op in gaan zetten: denk aan de Oostvaardersplassen, de randmeren 
(watertoerisme), dagjesmensen (Walibi). Ruimte geven en ondernemers stimuleren. 
Er is veel ruimte in de polder. Een goed museum/meer cultuur naar de provincie zou 
hieraan nog verder kunnen bijdragen.  ‘Guggenheim in de polder’. 
 
 
 
 
 



 
4.      Is er nog een onderwerp dat niet besproken is, maar voor jullie partij 
         belangrijk is? 
Inclusiviteit. Zodat mensen met welke achtergrond dan ook zich welkom voelen in 
de provincie. 
Rol provincie?  
Ervoor zorgen dat je uitstraalt dat mensen welkom zijn en hiervoor beleid maken in 
de eigen organisatie. 
Breng partijen bij elkaar, ga het gesprek aan en maak dan zo nodig beleid. 
 
 
5.      Wat is voor jou niet-onderhandelbaar?  
 
-Als men aangeeft dat het klimaatakkoord of de energietransitie niet nodig is.  
-de Grondwet. 
 
 
6.      Zijn er partijen die je op voorhand uitsluit van samenwerking?  
 
Als we kijken naar de afgelopen jaren hoe de PVV in de provincie heeft geopereerd, 
dan is samenwerking niet realistisch. 
 


